
Sprawozdanie
za okres międzysesyjny od 30 grudnia 2014 roku do dnia 9 stycznia 

2015 roku

Wysoka Rado, Szanowni Państwo.

Jest to wyjątkowo krótki okres, zwłaszcza na czas świąteczny i przerwy w 
pracy. Mimo świątecznego nastroju realizowano bieżące zadania Gminy.

Na ostatniej sesji podjęto 11 uchwał, z których wszystkie wdrożono do 
realizacji  i  w ustawowym terminie przekazano Wojewodzie, który wykonuje 
nadzór prawny.

W międzyczasie wydałam 5 Zarządzenia, które dotyczyły:

–powołania  Komisji  Przetargowej  do  oceny spełnienia  przez  wykonawców 
warunków udziału w postępowaniu o udzielenie zamówienia publicznego oraz 
badania i oceny ofert,

–upoważnienia do przeprowadzenia postępowania w sprawie przyznawania 
Karty Dużej Rodziny oraz do wydawania decyzji administracyjnych w sprawie 
odmowy przyznania Kartu Dużej Rodziny lub stwierdzenia utraty uprawnień 
do korzystania z rządowego programu dla rodzin wielodzietnych,

–ustalenia  zakresu  działania  w  dziedzinie  obronności  państwa  w  czasie 
pokoju dla referatów w Urzędzie Gminy Janowiec Kościelny,

–wprowadzenie  zmian  w  Regulaminie  Organizacyjnym  Urzędu  Gminy 
Janowiec Kościelny,

–przeprowadzenia  wyborów  do  organów  sołeckich  na  terenie  Gminy 
Janowiec Kościelny 

Zarówno 30 jak i 31 grudnia 2014 roku były poświęcone analizie budżetu za 
mijający rok, chociaż pełne dane będą dopiero po sporządzeniu sprawozdań 
finansowych do 22 lutego 2015 roku.  Jednak pragnę przekazać Państwu , że 
31 grudnia 2014 roku na rachunku gminy były środki finansowe w kwotach:

–na koncie „31” organu – 295.858,14 zł,

–na koncie depozytowym – 70 992,00 zł,

–na koncie ZFŚS – 4.314,10 zł,

–na koncie Projektu (refundacja) – 166.426,60 zł,
Łącznie ponad 537 tyś.zł. kosztów.



Zatem dementuję plotki o pustym koncie Gminy Janowiec Kościelny.
Dane przedstawiam na podstawie wyciągów bankowych z dnia  31 grudnia 
2014 roku.

II.  5  stycznia  został  rozstrzygnięty  przetarg  na  subrogację,  do  którego 
przystąpiło  pięciu  oferentów.  Najkorzystniejszą  ofertę  przedstawił  Bank 
Spółdzielczy  w  Nidzicy,  który  przejmie  dług  gminy  z  tytułu  zaciągniętych 
wcześniej kredytów i pożyczek, tj. od 2008 roku. Operacja polega na tym, że 
łączy się kwoty kredytów i pożyczek, które pozostały do spłacenia i wydłuża 
się  okres  spłaty,  aby  w  ten  sposób  gmina  mogła  osiągnąć  indywidualny 
wskaźnik zadłużenia. Nie jest to nowy kredyt, który zwiększałby zadłużenie 
Gminy,  jest  to  zastąpienie  4  kredytów  i  pożyczki  –  jednym  kredytem 
sumującym  wszystkie  wartości  zadłużenia  pozostałe  do  spłaty.  Należy 
przyznać,  że  warunki,  które  zaproponował  Bank  Spółdzielczy  są  bardzo 
korzystne,  ponieważ przyjęto do naliczenia odsetek wartości  :  WIBOR 3M 
plus marża 1,34, co nadaje oprocentowanie w stosunku rocznym 3,40 %. 
Dla zobrazowania podam, że dla wcześniejszych kredytów były to wartości: 
4,96%, 6,11% , 7,01%.
Pragnę  podkreślić,  iż  po  zmianie  ustawy  o  finansach  publicznych 
indywidualny  wskaźnik  zadłużenia  gminy  jest  ustalony  w  stosunku  do 
rzeczywistych dochodów gminy. Nasza Gmina zawsze miała i ma problem z 
uzyskaniem dochodów. Nieprawdą jest, że wszystko sprzedano w ostatniej 
kadencji, bo to co najcenniejsze – szkoły w : Jabłonowie-Dyby,  Nowej Wsi 
Dmochy i Szczepkowo Borowe, sprzedano dużo wcześniej.
W ostatniej  kadencji  sprzedano najmniejszą szkołę w Nowej Wsi  Wielkiej. 
Gmina  poza  obiektami  szkół  ma  zaledwie  drobne  działki  lub  pojedyncze 
mieszkania komunalne, z których dochody nie były i nie będą znaczące dla 
budżetu Gminy.
Majątek komunalny Gminy na dzień 30 września 2014 roku stanowił wartość 
ponad 29 mln złotych, ale 90% zasobów nie może być przedmiotem zbycia. 
Tak jak wspomniałam wcześniej, jedynie drobne działki lub mieszkania.
Wartość przygotowanego do sprzedaży mienia komunalnego, to kwota ponad 
720 tyś.zł, ale muszą znaleźć się osoby zainteresowane nabyciem.

Pragnę też podkreślić, że corocznie majątek komunalny Gminy podnosi 
swoją wartość poprzez prowadzone modernizacje i remonty.
Pozyskane  środki  zewnętrzne  pozwoliły  na  realizację  nowych  obiektów 
komunalnych oraz poprawę stanu technicznego istniejących .

Szanowni  Państwo  w  tej  Gminie  nie  ma  przedsiębiorstw,  kopalni 
kruszywa ,  czy farm wiatrowych,  więc musimy być świadomi,  że realnymi 
dochodami tej Gminy mogą być tylko podatki i opłaty lokalne.

Po  zmianie  ustawy  problemy  mają  niemal  wszystkie  samorządy, 
również te bogate, więc oszczędności szukają też wszyscy, zatem proszę nie 
winić włodarzy, jeśli już, to tylko ustawodawców. Uważam, że my jesteśmy i 



tak w dobrej sytuacji, ponieważ w ostatnim okresie pozyskaliśmy bardzo duże 
środki  finansowe i  to  co  zostało  zrobione  za  nie,  jest  i  będzie  służyć  tej 
Gminie.

Na  pewno  nadal  będziemy  robić  wszystko,  aby  wykorzystać 
każdą szansę na pozyskanie środków zewnętrznych .

III. 7 stycznia 2015 roku  wspólnie z Głównym Księgowym Szkół Panią Kariną 
Rogalską  otrzymałyśmy  dostęp  elektroniczny  do  Systemu  Informacji 
Oświatowej na nową kadencję, którą nadał nam Warmińsko-Mazurski Kurator 
Oświaty w Olsztynie.

IV.  Jak  wcześniej  wspomniałam,  wydałam  zarządzenie  w  sprawie 
przeprowadzenia wyborów do organów sołeckich  na terenie Gminy Janowiec 
Kościelny i w terminie od 1 lutego do 31 marca we wszystkich sołectwach 
zostaną przeprowadzone wybory sołtysów i rad sołeckich. Myślę, że jeszcze 
w pełnym składzie spotkamy się, a też życzę Państwu, a w szczególności 
sobie  i  Współpracownikom abyśmy mogli  nadal  współpracować,  w  nowej 
kadencji  jednostek  pomocniczych.  Jesteście  Państwo  Sołtysi  wspaniałymi 
liderami swoich środowisk i niech tak zostanie.

Wójt
Bożena Grochala


